
A művelődési munka alapját továbbra is 
szilárd irányelvek alkotják 

Benke Valéria művelődés-
ügyi miniszter beszámolója 
nyitotta meg a megyei mű-
velődésügyi osztályvezetők-
konferenciáját a Művelődés-
ügyi Minisztériumban. Az 
értekezleten ott volt Aczél 
György, a miniszter első he-
lyettese, Ilku Pál miniszter-
helyettes. 

Elmondotta, hogy 
a művelődési m u n k a szi-
lárd elvi a lap ján továbbra 
is a művelődéspolit ikai 
irányelvek a lko t ják . 

A közoktatás területén leg-
fontosabb feladatok: a peda-
gógusok ideológiai oktatása, 
a tantestületek ideológiai és 
pedagógiai egységének ki-
bontakoztatása, a politechni-
kai oktatás továbbfejleszté-
se, mintaiskolák szervezése. 

A továbbiakban a minisz-
térium főosztályainak ter-

veiről számolt be. Elmon-
dotta: A műsortervek ösz-
szeállításánál szakítanak az 
eddigi spontaneitással. Az 
ú.i magyar drámák színre 
hozásánál nem annyira a 
számszerűség növelése, ha-
nem a tartalmi színvonal 
további emelése a cél. 

Bejelentette ezután, hogy 
több éves terv készül a ze-
nei műveltség terjesztésére. 

— Gondoskodunk arról — 
mondotta —, hogy emelked-
jék a vidéki operatársulatok 
színvonala. Törekedni fo-
gunk arra, hogy minél több 
mai témájú filmet láthas-
son a közönség. 

A referátumot követő vi-
tában felszólalt Turi Géza, 
a szegedi tanács osztályve-
zetője. Egyebek között el-
mondotta, hogy bizonyos 

eredmény mutatkozik az ösz-
töndíjak számában is: az 
üezemek 22, a városi tanács 
7 ösztöndíjasról tud gondos-
kodni. Felvetette, hogy 

a munkásvona tokon rádió-
ka t kellene elhelyezni, 

hogy a kártyázás helyett 
kulturáltabban tölthessék 
idejüket a dolgozók. Beszélt 
arról, milyen nagy az ér-
deklődés a Szegedi Szabad-
téri Játékok iránt; csak 
Pécsről 1100 jegyigénylő je-
lentkezett 

Megérkeztek az elsű 
SZK 3-as szoviet kombájnok 

Érkeznek a traktorok is 

Új hid a Jangcén 
Csunkingnál újabb híd 

épül a Jangce-folyón. A 820 
méter hosszú híd pillérei 
már elkészültek, s az épí-
tők még október előtt be 
akarják fejezni az építési 
munkálatokat. Jelenleg a 
Jangce több mint ötezer ki-
lométer hosszú folyamának 
partjait csupán egy híd köti 
össze Vuhannál. Egy harma-
dik — 1670 méter hosszú — 
Jangce-híd építését Nan-
kingnál tervezik. 

flz Országos Gyermek-
és Ifjúságvédelmi Tanács 

ülése 
Szerdán délelőtt Münnich 

Ferenc, a Magyar Népköz-
társaság Minisztertanácsának 
elnöke elnökletével ülést 
tartott az Országos Gyer-
mek- és Ifjúságvédelmi Ta-
nács. Meghallgatta és jóvá-
hagyta a titkári tájékozta-
tót, megvitatta a gyógypeda-
gógia helyzetéről szóló je-
lentést, valamint egyéb 
gyermekvédelmi és ifjúság-
védelmi kérdéseket. 

MWIIBIMfflIMIinilBIHniI 
(Lökös Zoltán felvétele) 

N a g y é r d e k l ő d é s 
az e m e l e t r á é p í t é s i r á n t 

Lehet még jelentkezni a lakásszövetkezetekbe is 
A múlt héten hívtuk fel tanulmány rendelkezésére áll kások iránt is. A szervezés 

az érdekeltek figyelmét az majd az építtetőknek, akik alatt álló lakásszövetkezet-
emeletráépítés szegedi lehe- innen választhatják ki — be jelentkezéseket továbbra 
tőségeire. Azóta sokan ke- igényeiknek megfelelően — is elfogadnak, mert ha az 
resték fel a városi tanács a Lenin körúttal határolt első szövetkezet — amely-
építési és közlekedési osz- legszebb részén a városnak nek tagjai részére már meg-
tályát s kérdezősködtek az azt az épületet, amelyre kezdték a lakások építését 
emeletráépítés további rész- emeletet akarnak építeni. Újszegeden — megalakul, 
létéiről, főleg az anyagi fe l - Az építési és közlekedési megkezdik a következő szö-
tételekről. Több szegedi osztály kéri az érdeklődő vetkezet szervezését. A la-
üzem — köztük' a Csongrád üzemeket, hogy igényeiket kásszövetkezet szervezését 
megyei Építőipari Vállalat, mihamarabb írásban jelent- ugyancsak az építési és köz-
a Ruhagyár, Cipőgyár, Ter- sék be. lekedési osztály irányítja, 
vező Vállalat — vezetői kö- Változatlan az érdeklődés ahol ebben az ügyben is 
zölték, hogy a dolgozók szí- a lakásépítkezés egy másik szívesen adnak felvilágosí-
vesen élnének a lehetősé- formája: a szövetkezeti la- tást, 
gekkel és igyekeznek most 
megfelelő fedezetet találni az 
ilyen építkezésre. Az első 
hivatalos bejelentés a Ter-
vező Vállalattól érkezett, 
ahonnan közölték, hogy eme-
letráépítéssel akarnak la-
kást biztosítani dolgozóik 
egy csoportja számára. 

Szegeden a tanács kezde-
ményezésére és költségére, 
korábban több kötetes ta-
nulmány készült az emelet-
ráépítés lehetőségeiről. Ne-
ves szakemberek városképi 
szempontból megvizsgálták 
a város belterületét a Kos-
suth Lajos sugárúttóL az 
Aradi vértanúk teréig. Ez a 

Ma országos 
kezdődik 

óvodai ankét 
Szegeden 

Két üzem — 
nyári karbantartás előtt 

Két szegedi üzemben is Július elsejével két hétre 
leáll a munka az elkövetke- szünetelteti a termelőmun-
zendő hetekre. A Szegedi kát a Szegedi Cipőgyár is. 
Szalámigyár július első heté- E két hét alatt a gyárban 
ben abbahagyja a termelést, karbantartást végeznek, és 
és egészen augusztus 15-ig a néhány helyiséget újra ki-
karbantartók, valamint a f e s t e n e k . A dolgozók a sza-
szerelok dolgoznak. Ezalatt . . . . . . . , , 
az idő alatt ugyanis nem- badsagtóoben reszben, fiz 
csak a szokásos évi meg- üzem Tisza-parti üdülőjét 
előző karbantartást végzikel "szállják meg* sokan azan-
a gyárban, hanem felszere- b a n távolabbi üdülőhelyeket, 
lik az uj szalamitölto gepe- „ . ... .... , . , 
ket is. Augusztusban már gyógyfürdőket k e r e s n e k f e L 
ezeken az automata-gépeken Ketten Csehszlovákiát láto-
végzik a munkát a gyár dol- gatják meg nyári szabadsá-
gozói. guk idején. 

Szabadféri mozaik 

Társadalmi 
ösztöndíjaso k 

Benke Valéria: 

XV. évfolyam, 147. szám A r a : 50 fil lér 

Megnyílt as SZKP 
Központi Bizottságának plénuma 

Moszkvában szerdán megnyíl t a Szov-
je tunió Kommunis t a P á r t j á n a k plénuma. 

Nyikita Hruscsov, a Központi Bizottság 
első t i tkára nyi tot ta meg a plénumot. 

A p lénum megvizsgálja, hogy a pár t - és 
a tanácsi szervek, va lamint a népgazda-
sági tanácsok hogyan teljesít ik a XXI . 
kongresszus határozata i t a műszaki ha la-
dás meggyorsí tásáról az iparban és az 
építkezésekben. 

A p lénum meghal lga t ja az ál lami ve-
gyészeti bizottság beszámolóját arról, hogy 
•niként tel jesí tet ték az S ZKP Központi Bi-
zottsága 1958. m á j u s 7-i határozata i t a 

vegyipar fej lesztésének, különösen pedig a 
szintet ikus anyagok termelésének meg-
gyorsításáról. Megvi ta t ják ezenkívül a 
szovjet text i l ipar további fellendítését célzó 
intézkedésekről szóló beszámolót. 

A p l énumra meghívták a köztársaságok, 
ha tár te rü le tek , területek és nagy ipari vá-
rosok pártszervezeteinek vezetőit, a köz-
társaságok minisz ter tanácsainak elnökeit, 
a vállalatok, építkezések és népgazdasági 
tanácsok vezetőit, a központi minisztéri-
umok és főhatóságok vezetőit, tudósokat, 
tervezőket és ú j í tóka t . 

Csütörtök, 1959. jún ius 25. ü 

A romok helyén 
Gyönyörű új utcasorok hirdetik a kommunista épí-

tőmunka hatalmas ütemét Kievben, az Ukrán SZSZK fő-
városában, a Szovjetunió harmadik legnagyobb városában. 
A fasiszta pusztítás helyén ma már békés jövőn dolgozó 
nép kezenyoma látható mindenütt. Képünk az új arcú 
Kiev egy szép részletéről, a város központjában áthaladó 
széles sugárúton, a Hrescsatikon készült. (Utiriport Kiev-
röl lapunk 2. oldalán.) 

Egy kis matematikus | 
sikerei 

Tudnivalók 
az adófizetésről 

A magyar kormány kérésére a Szovjetunió több ezer 
mezőgazdasági gép, közte 500 kombájn szállításával segíti 
területileg jelentősen megnövekedett termelőszövetkeze-
teink megszilárdulását, első közös aratásuk zavartalan, 
gyors elvégzését. Az első SZK 3-as típusú szovjet kom-
bájnok hétfőn éjszaka és kedden délelőtt érkeztek meg 
a záhonyi vasútállomásra, ahonnan, az előzetesen elkészí-
tett elosztási terv szerint már útnak indították a szállít-
mányt a gépállomásokra. 

A Szovjetunióból traktorok is érkeznek. Képünk a. 
már hazánkba érkezett szovjet univerzális erőgépek egyik 
csoportjáról készült. A gépeket Somogyaszaló községben 
is az érdeklődök népes csoportja vette körül, amint a köz-
ség utcáján elhaladtak. 

A Művelődésügyi Minisz- tai* — előadója Tóth Pál 
térium óvodai osztálya és Józsefné vezető óvónő. Az 
Szeged megyei jogú városi előadásokat két órás vita 
tanács művelődésügyi osz- követi; majd délután szegedi 
tálya kétnapos országos óvo- óvodák meglátogatása kerül 
dai ankétot rendez Szege- napirendre, s végül egy áb-
den, június 25-én és 26-án, rázoló kiállítás megtekinté-
rna és holnap. Az ankét reg- sével zárul az ankét első 
gel 8 órakor kezdi meg napjának programja, 
munkáját, Tari János, a ta- Holnap reggel 8 órakor az 
nács v. b. elnökhelyettesé- Ifjú Gárda Ifjúsági Várost 
nek megnyitójával, majd fél tekintik meg a résztvevők, 
9-kor kerül sor az első elő- 10 órakor pedig a Paprika-
adásra, melyet Kecskeméti feldolgozó Vállalat üzemi 
Antalné óvodai előadó tart óvodájának újszegedi kirán-
meg "A nyári óvodai mun- duiásán vesznek részt. A 
ka megszervezése* címmel, délutáni órákat a szegedi 
A második előadás tárgya: óvónők vendégei városné-
ró továbbképzés tapasztala- zéssel töltik. 

Békegyűléseken 
emlékeztek meg az imperialisták 

koreai agressziójának 
évfordulójáról 

Az imperialisták kilenc lemről, amelyet országuk 
évvel ezelőtt, 1950. június egyesítéséért folytattak. A 
25-én sodorták háborúba budapesti kőolajipari gép-
Korea népét. Az évforduló gyárban rendezett gyűlésen 
alkalmából szerdán béke- például részt vett és felszó-
gyűléseken, röpgyúléseken lalt Hon Don Cser, a Ko-
emlékeztek meg a magyar reai Népi Demokratikus 
dolgozók a koreai nép hősi Köztársaság budapesti nagy-
harcairól és arról a küzde- követe is. 


